



DIOCESE OF SAN BERNARDINO

OFFICE OF THE BISHOP

February 27, 2023

Dear Brothers and Sisters in Christ,

Peace and well-being to you and your families. As we enter our Lenten journey, when we acknowledge our sinfulness and unite ourselves to the suffering of our Lord on the cross, I wish to provide you an update on our ongoing efforts to bring healing and reconciliation to victims of clergy sexual abuse.

Many are aware that state law was changed in 2019 to open a three-year window of time in which those who were abused by clergy in the past could seek compensation from the Church in the civil courts. That three-year period closed on December 31 of last year and, as of this writing, our Diocese has been named in more than 130 individual lawsuits. A vast majority of these lawsuits involve abuses alleged to have occurred more than 30 years ago. We can thank God that, by acknowledging our past institutional failures and building a strong ministry of child and youth protection, our churches and schools are now among the safest places for children and young people in the community.

We have always recognized that part of our commitment to providing healing to those who have been sexually abused by clergy involves providing them a just level of financial compensation. To that end, the Diocese has provided victims with more than \$25 million in settlement monies since 2003. We were able to pay for these settlements through a combination of savings and insurance coverage, with little or no impact to our core ministries. Now, as we prepare our response to these new lawsuits, we must acknowledge the significant financial impact they would have on our local Church.

At this time, we continue to evaluate different legal and financial options for resolving these lawsuits in a manner that meets our commitment to victims and allows us to continue our ministries in education and formation, youth and young adults, and care for the poor, among many others. No final decisions have been made, and I pledge to update you as the course of our response becomes clearer.

I continue to ask God for His guidance and His wisdom in my leadership of our Diocese through this difficult challenge. I ask for your prayers and for your continued faith in our local Church. Let us also continue to pray for all victims of abuse and do all we can to show them the healing and restoring power of God.

We have faced many trials in our history; we have sinned, and we have suffered, and we have asked publicly for forgiveness. Through it all God has remained with us, calling us to redemption and renewal in his Son, our Lord Jesus Christ. Let us together take this long view of the crisis, knowing that our Holy Mother Church will endure!

Yours in Christ's Love,

Most Reverend Alberto Rojas



DIOCESE OF SAN BERNARDINO

OFFICE OF THE BISHOP

27 de Febrero 2023

Queridos Hermanos y Hermanas en Cristo,

Paz y bienestar para ustedes y sus familias. Mientras comenzamos nuestro camino cuaresmal, en que reconocemos nuestro pecado y nos unimos al sufrimiento de nuestro Señor en la cruz, quiero compartir una actualización de nuestros esfuerzos continuos para traer sanación y reconciliación a las víctimas de abuso sexual por parte del clero.

Muchos saben que la ley estatal cambió en 2019 para abrir una temporada de tres años en que los que fueron abusados por clérigos podrían buscar compensación de la Iglesia en las cortes civiles. Este periodo de tres años se cerró el 31 de diciembre del año pasado y, a partir del momento de este escrito, nuestra Diócesis ha sido nombrada en más de 130 demandas individuales. Una gran mayoría de estas demandas se tratan de abusos que habrían ocurrido hace más de 30 años. Podemos darle gracias a Dios porque, al reconocer nuestros fallos institucionales del pasado y crear un ministerio sólido de protección de niños y jóvenes, nuestras iglesias y escuelas se encuentran ahora entre los lugares más seguros para los niños y jóvenes de nuestra comunidad.

Siempre hemos reconocido que parte de nuestro compromiso de ofrecer sanación a aquellos que han sido abusados sexualmente por el clero conlleva darles un nivel justo de compensación financiera. Con este fin, la Diócesis les ha pagado a las víctimas más de \$25 millones en fondos de liquidación desde el 2003. Pudimos pagar estos fondos por medio de una combinación de ahorros y cobertura de seguro, con poco o sin ningún impacto a nuestros ministerios claves. Ahora, mientras preparamos nuestra respuesta a estas nuevas demandas, tenemos que reconocer el impacto financiero significativo que tendrán en nuestra iglesia local.

En este momento, seguimos evaluando diferentes opciones legales y financieras para resolver estas demandas en una manera que cumpla con nuestro compromiso con las víctimas y nos permita continuar con nuestros ministerios en educación y formación, con jóvenes y jóvenes adultos y de cuidado para los pobres, entre muchos más. No se han tomado ningunas decisiones finales, y prometo que les mantendremos informados ya que tengamos más claro el curso de nuestra respuesta.

Sigo pidiéndole a Dios Su guía y Su sabiduría en mi liderazgo de nuestra Diócesis mientras atravesamos este reto difícil. Les pido sus oraciones y que sigan teniendo fe en nuestra Iglesia local. También sigamos orando por todas las víctimas del abuso y hagamos todo lo que podamos para mostrarles el poder sanador y restaurador de Dios.

Hemos enfrentado muchas pruebas en nuestra historia; hemos pecado, y hemos sufrido, y hemos pedido perdón públicamente. En medio de todo Dios ha permanecido con nosotros, nos ha llamado a la redención y la renovación en su Hijo, nuestro Señor Jesucristo. Juntos miremos esta crisis a largo plazo, sabiendo que nuestra Santa Madre Iglesia perdurará!

En el Amor de Cristo,

Reverendísimo Alberto Rojas